
Verksamhetsplan
 Föreningen Gotlandståget 2023



Inför ett nytt år

Föreningen Gotlandståget har haft ett 2022 som mer återgått till situationen före pandemin. Vi har 
fått se hur resandeantalet har återhämtat sig, liksom stora delar av den ideella verksamheten. Vi har 
därför kommit igenom året med en god ekonomi. De relativt goda resandesiffrorna, kombinerat 
med en växande kryssningstrafik har gjort att det budgeterade underskottet kunde vändas till ett 
överskott. Detta har i sin tur gett utrymme för investeringar, något som är tänkt att fortsätta under 
2023.

Under året planerar vi att arbeta med:

1) En trafik som har en normal omfattning.

2) Att arbeta vidare med pågående projekt inom bana, byggnad och fordon.

3) Att fortsätta projektet att avsluta arbetena med Roma station.

4) Att fortsatt se till att ekonomin är i balans.

5) Att verka för att den ideella verksamheten är lockande och trivsam.

Mycket är sådant vi redan påbörjat arbetena i Roma inleddes under hösten 2022. Fokus ligger där-
för på att avsluta pågående projekt och att hålla ekonomin under kontroll. 
 



Ekonomi
Under året kommer vi att göra en del investeringar i form av fortsatta arbeten på ångloket 
Dalhem, samt stationen i Roma. Projekten MÅJ XC 10 och GHJ Yo1p ligger utanför vår 
verksamhetsbudget. I år har vi ett budgeterat resultat på -249 300 SEK. Detta underskott 
bygger till stor del på ovan nämnda investeringar, samt att vi får ta höjd för en del ökade 
kostnader.

Budget för år 2023    
   
Föreningsdrift       
   
Fastighetsavdelningen     
   
Fordon och maskiner        
   
Ban- signalavdelningen    
   
Personalavdelningen     
   
Försäljningsavdelningen      
   
Trafikavdelningen     
   
Marknadsavdelningen     
   
Maskinavdelningen     
   
SlRJ 3 Dalhem     
   
MÅJ XC 10      Ändamålsbestämda medel 
   
Rälsbuss GHJ Yo1p     Ändamålsbestämda medel 
   
Roma station      
 

Resultat totalt   -249 300    

    
   
   

20 500

-234 500

-49 000

-70 000

-395 500

30 200

738 000

-101 000

-128 000

0

0

0

-60 000



Fordon

Under året kommer föreningen att fortsätta att bedriva underhåll av trafikfordon och renovering av 
nya fordon. Vi har ett antal pågående fordonsprojekt och planerar inte att inleda något nytt renove-
ringsprojekt, fokus ska ligga på att färdigställa de projekt vi redan har.

Under året arbetar vi med följande renoveringsprojekt:

1) SlRJ 3 Dalhem, renovering av rörelse och hjulsats, samt cylindrar.

2) MÅJ XC 10, totalrenovering av motorvagn.

3) GHJ Yo1p, rekonstruktion av rälsbussen SlRJ BYo 8.

Vi hoppas att undert året komma så långt som möjligt med SlRJ 3 Dalhem, i syfte att loket ska bli 
färdigt inom överskådlig tid. 

Dessutom har vi arbeten på följande fordon:

1) SJ Bop 876 översyn och invändig renovering.

2) Revision av lokomotor litt. Z4p.

3)  Betvagn, översyn av lager, byte av dåligt trä, målning (i mån av tid pch plats).

 



Bana och signaler

Banunderhållet är en viktig del av vårt arbete. Vi kommer fortsatt att genomföra banbesiktningar och 
följa upp dessa genom att åtgärda de saker som framkommer vid besiktningarna. 

Följande arbeten planeras under året:

1) Sedvanligt banunderhåll med ogräsbekämpning, stoppning, riktning och grusning.

Vissa nyanläggningar av spår planeras under året:
’
1)  Spår 2 i Roma förlängs över Björkstigen och växel 2 flyttas 10 m söderut.

Följande arbeten på signalsidan planeras:

1)  Påbörjan av arbetet med att bygga signalanläggningen i Roma.

2)  Semaforen i Tule ska gås igenom och få underhåll. Vid behov målas upp.

3)  Signalanläggningen i Roma kungsgård ska byggas färdigt med fungerande semafor och K-lås.



Byggnader och miljöer

Att vårda våra byggnader är en stor del av de arbeten som måste göras. Det finns en lista över byggnader 
som behöver tillses och åtgärdas under de närmaste åren:

1)  Betonggolv ska gjutas i Vagnhall 1,

2) Värmesystemet i Vagnverkstaden ska installeras

3) Portarna till verkstaden (Lädu) ska ersättas med nya i södra gaveln.

4) GLC-magasinet har fortfarande husbock i fastaden och måste saneras av en extern firma. Dessutom  
 är byggnaden i behov av ytterligare ett lager Falu rödfärg. Portar och fönster måste målas med linolje 
 färg.

5)  Godsmagasinet är i behov av målning och portar och fönster ses över.

6)  Avträdet måste få taket översett och ny takpapp läggas. Ventilationen måste ses över och fuktsane 
 ring göras. 

7)  Ekens hållplatshus ska målas i korrekt nyans.

8)  Roma kungsgårds stationshus ska målas om i rätt kulör. Belysning ska sättas på plats vid perrong,

9)  Kambshagtorps hpl: Fönstren är i behov av målning. Hållplatsskylt ska sättas upp.

10) Åkern ska dräneras och sortering av räls- och växelmaterial ska göras.

Av dessa insatser planerar vi att genomföra följande:

1)  Renovera och täta portarna till Lädu.

2)  Värme i Vagnverkstad

3)  Gjuta betonggolv i Vagnhall 1.

4)  Godsmagasinet målas.

5)  Belysning i mån av tid vid Roma kungsgård.

Till detta tillkommer löpande arbeten i form av gräsklippning och underhåll av byggnader och miljöer. 



Trafik

Under 2021 har trafik under vår och senhöst fått ställas in p g a pandemin. Bland annat fick Påsktåget, 
Julmarknadståget samt i princip all kryssningstrafik ställas in. Vi siktar på att 2022 blir ett mer normalt 
år. Vi hoppas därför att kryssningstrafiken återkommer samt att alla trafikdagar går att genomföra. Vårt 
trafikånglok SlRJ 3 Dalhem är alltjämt under storrevision och trafiken under 2022 kommer att genom-
föras med lokomotorer litt. Z4p med våra 1950-talsvagnar. 

Vi siktar på att under året genomföra följande:

1) Trafikdagarna ska genomföras enligt plan, även höst och vår.

2) Vi ska trycka upp en ny tidtabellsbok anpassad till den nya tidtabellen.

3) Dressinuthyrningen, liksom kryssningstrafiken, blir en alltmer viktig del av verksamheten och  
 de ska fortsatt genomföras som planerat.



Roma station
Roma station anlades under år 2013 – 2015 under det stora utbyggnadsprojektet som föreningen 
genomförde. Under dessa år byggdes bangård, stationshuset från Österport flyttades till platsen och 
en kopia av Klintehamns avträde uppfördes. Ett antal moment kom dock inte att genomföras, bland 
dessa ingår signalanläggning, vändskiva och färdigställande av bangård.

Under 2022 kommer ett treårigt projekt att inledas där syftet är att Roma station ska färdigställas. I 
och med detta får vi en station som miljömässigt motsvarar de övriga stationerna. 

I projektet ska följande moment genomföras 2022 - 2024:

1) Roma stationshus ska färdigställas med ny grund samt förbättrat golv invändigt.

2) Signalanläggningen med ställverk och ljussignaler ska komma på plats.

3) Bangården ska förlängas söderut och hinderfri längd på rundspåret ökas.

4) Vändskivan ska få en renoverad krans, samt läggas på plats och får spåranslutning.

5) Eventuellt ska ytterligare någon byggnad tillkomma, såsom godsmagasin eller Pressbyrån.

De moment som ska genomföras under 2023 är:

1) Spår 2 förlängs över Björkstigen och växel 2 flyttas 10 m söderut för att vändskivan ska nås.

2) Takpapp på avträdet ska kompletteras och målning av byggnader kompletteras vid behov.

3) Bron till vändskivan ska tas från Tule grusgrop till Hesselby och rostskyddsbehandlas.

3) Alla återstående markfrågor ska lösas.



Information och marknadsföring

Information och marknadsföring är viktiga delar av verksamheten. Vi har sedan många år upparbeta-
de rutiner för detta. Samtidigt sker stora förändringar på medieområdet, vilket är något vi hela tiden 
måste förhålla oss till. Vi märker att färre har papperstidningar, medan nätsidor som Hela Gotland 
läses av många. På samma sätt börjar sociala medier erbjuda prisvärda annonsplatser som dessutom 
kan skräddarsys efter målgrupper.

En viktig informationskanal är Spårstumpen och denna fortsätter att ges ut i samma omfattning som 
alltid. Våra sidor på Facebook och Instagram är viktiga för att föra ut information både internt och 
externt. Slutligen är våra hemsidor av stor vikt.

Vårt museum och arkiv är en stor del av det vi vill visa allmänheten. Muséet är dock ålderdomligt 
och behöver utvecklas för att berätta den gotländska järnvägshistorien. Vårt arkiv är svårtillgängligt 
för intresserade och behöver tillgängliggöras.

Under året planeras följande:

1) Vi marknadsför oss på samma sätt som vi brukar med ett antal större annonser samt mindre  
 vid behov.

2) Vi ger ut Spårstumpen med fyra nummer under 2023.

3) Vårt museum ska utvecklas och göras mer tillgängligt.

4) Vi inleder arbetet med att digitalt tillgängliggöra vårt arkiv.



Övrigt

Under året kommer Svenska Motorvagnsklubben att besöka oss för sitt årsmöte. Det finns även 
intresse från andra föreningar att komma under sommaren och delta i vår trafik. Vi ska ta emot dessa 
besökare bland våra kolleger och ta emot på bästa sätt. På samma sätt har Gotlands Veteranbilsklubb 
uttalat en vilja att närma sig föreningen på ett socialt plan. Vi ser positivt på dessa inviter.

Vi har också ett behov av att öka vår personalstyrka. Under året ska vi genomföra en dag där vi 
har öppet hus för nya eventuellt intresserade. Vi ser att arbetet att på olika sätt rekrytera nya aktiva 
medlemmar är viktigt för föreningens fortsatta utveckling. Styrelsen arbetar därför med frågan och 
är öppen för alla förslag kring vad som kan göras.


